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Met de lokpotten die de Limburgse Imkersbond over heel Vlaanderen verspreidde, werden dit 
voorjaar 3.447 koninginnen van de Aziatische hoornaar gevangen. In Limburg ging het om 705 
exemplaren.  

In 2023 verdeelde de Limburgse Imkersbond al 1.152 gratis selectieve lokvallen voor Aziatische 
hoornaars in Limburg. Dit jaar werden er nog eens 5.398 vallen over de rest van Vlaanderen 
verdeeld. De organisatie kreeg daarvoor een subsidie van 203.000 euro van Vlaams 
landbouwminister Jo Brouns (cd&v). “Met de selectieve lokvallen vangen we enkel de Aziatische 
hoornaar”, zegt Frans Daems, erevoorzitter van de Limburgse Imkersbond. “Het is immers niet de 
bedoeling dat we ook andere insecten vangen. Die zijn belangrijk voor de biodiversiteit.” 

Via de meldpunten van de Limburgse Imkersbond werden er dit jaar 2.283 gevangen koninginnen 
van de Aziatische hoornaar gemeld. In Limburg gaat het om 705 koninginnen. In Vlaams-Brabant 
76, in Antwerpen 678, in Oost-Vlaanderen 693 en in West-Vlaanderen 131. “Het hoge aantal in 
Limburg is vooral te verklaren door de grote hoeveelheid lokvallen”, zegt Daems. Al zijn de cijfers 
hoe dan ook een onderschatting. “Via het meldpunt van waarnemingen.be werden er ook nog eens 
3.447 vangsten gemeld in Vlaanderen. Maar momenteel hebben we er onvoldoende zicht op tot 
welke provincies die meldingen behoren. Als we komende winter de campagne afsluiten, gaan we 
nog dieper op al die meldingen in. Opgeteld komt het dus neer op 5.730 gevangen hoornaars in 
Vlaanderen.” 

Bovendien worden lang niet alle gevangen koninginnen gemeld. “We schatten dat een op de drie 
niet gemeld word”, zegt Daems. “Ik wil daarom nog eens benadrukken dat dat heel erg belangrijk 
is. Alleen zo kunnen we een goed beeld krijgen van de populatie.” 

Effect 

Wat het effect zal zijn van al die gevangen koninginnen, is nog afwachten. “Het resultaat zien we 
pas volgend jaar. Al zien we in Limburg wel dat er minder koninginnen lijken te zitten op plaatsen 
waar we vorig jaar veel koninginnen gevangen hebben en nesten verwijderden. Maar na één jaar 
kunnen we dat nog niet voor waarheid aannemen. Pas na twee of drie jaar kunnen we concluderen 
of het vangen van koninginnen in het voorjaar het aantal nesten in het najaar vermindert.” 

De bestrijding van de Aziatische hoornaar gaat nu een volgende fase in. “De koninginnen die in het 
voorjaar foerageren, beginnen nu langzaamaan een tweede nest te bouwen, hoog in de bomen. 
Die nesten gaan we zoeken en verdelgen. Je krijgt nu ook geen koninginnen meer op bezoek, 
maar wel werksters die eten zoeken. Die gaan we via lokpotten voeden en merken. Door te kijken 
in welke richting ze vliegen en hoe lang ze wegblijven, kunnen we inschatten waar en op welke 
hoogte de nesten zich ongeveer bevinden. Zo kunnen we gericht zoeken.” 

Opnieuw gebruiken 

De selectieve lokvallen mogen dus naar binnen gehaald worden. “Je kan ze oppoetsen en 
wegzetten. Ze kunnen vervolgens opnieuw gebruikt worden. Ofwel in het najaar om de jonge 
koninginnen te vangen, ofwel volgend voorjaar, als de koninginnen opnieuw uitkomen na de 
winter.” 

Frans Daems, zelf ook imker, is alvast tevreden over de cijfers. “Ik had niet verwacht dat er zoveel 
reactie zou zijn van mensen”, zegt hij. “Ook de mensen die verantwoordelijk zijn voor het verdelgen 
van de nesten, zijn tevreden. Dat er veel Aziatische hoornaars zouden zijn, hadden we wel 
verwacht. Ze wegkrijgen zal niet meer lukken, maar door er voldoende te vangen, kunnen we de 
populatie in ons land wel een beetje beheersen.” 


